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PROTOKÓŁ Nr XVII/16 
z obrad XVII sesji  

Rady Miejskiej w Pyrzycach  
z dnia 28 STYCZNIA 2016 r. 

 
godzina rozpoczęcia - 13:05; 
godzina zakończenia – 15:00; 

 
Do punktu 1 porządku 
 Otwarcie obrad, stwierdzenie kworum. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Otworzył obrady XVII sesji Rady Miejskiej 
w Pyrzycach zwołanej na dzień 28 stycznia 2016 r. na godz. 13:00. 
 Bardzo serdecznie witam Państwa Radnych, Panią Burmistrz, wszystkich 
zgromadzonych gości, Sołtysów, pracowników jednostek organizacyjnych Urzędu 
Miejskiego.  
 Na podstawie listy obecności stwierdzam, że na 15-stu radnych, obecnych jest 
14 (radny Edward Gola spóźni się – przybył o godz. 13:10), co stanowi kworum do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 

 Wyszła Radna Magdalena Wodzińska godz. 13:06; 
Stan Radnych na sali - 13; 

 Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu; 
 Lista obecności sołtysów stanowi zał. Nr 2 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów szkół i przedszkoli stanowi zał. Nr 3 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów spółek i jednostek stanowi zał. Nr 4 do protokołu; 
 Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. Nr 5 do protokołu. 

 
Do punktu 2 porządku 
 Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Porządek stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Zwróciła się z prośbą o wprowadzenie 
do porządku obrad: 
- projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji 
w Pyrzycach (Druk Nr 190/16), 
- jak również proszę o przeniesienie punktu 15 jako pierwszego z punktów 
merytorycznych, czyli projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie 
darowizny nieruchomości na cel publiczny (Druk Nr 185/16). W związku z tym, że 
zaprosiłam Księdza Proboszcza Tadeusza Kłapkowskiego, nie chciałabym, żeby 
czekał, a jest to bardzo ważne, żeby przedstawił nam temat tego, co parafia zamierza 
zrobić na terenie, o który wnioskujemy do darowizny. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Zwrócił się z prośbą o wprowadzenie do 
porządku projektu uchwały w sprawie powołania składów osobowych stałych 
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komisji rady (Druk Nr 191/16). Jest to związane z przyjęciem przez Radę Miejską 
w Pyrzycach na poprzedniej sesji likwidacji Komisji Rolnictwa i połączenie jej 
z komisją Budżetu i Rolnictwa. 
 
Nie wniesiono więcej zmian do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie nadania Statutu 
Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Pyrzycach (Druk Nr 190/16). 
 

Wynik głosowania:  
Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jako punkt 16.  
 

Weszła Radna Magdalena Wodzińska  
Wyszedł Radny Jerzy Wroński godz. 13:08; 

Stan Radnych na sali - 13; 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania 
składów osobowych stałych komisji rady (Druk Nr 191/16). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jako punkt 17.  
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o przesunięcie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie 
darowizny nieruchomości na cel publiczny (Druk Nr 185/16). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Projekt uchwały został przesunięty jako punkt 6, kolejne punkty przesuną się 
o jeden.  
 
Porządek obrad po zmianach stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 

 
Wszedł Radny Jerzy Wroński godz. 13:10; 

Stan Radnych na sali - 14; 

 
Do punktu 3 porządku 
 Przyjęcie protokołu z obrad XVI Sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poinformował, że protokół był wyłożony do 
wglądu w Biurze Rady. 
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Nie wniesiono uwag do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 
z obrad XVI sesji Rady Miejskiej. 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 14; za – 14; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Protokół został przyjęty. 

 
Do punktu 4 porządku 
 Informacja z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc. 
 
Kalendarz spotkań Burmistrza Pyrzyc od dnia 18 grudnia 2015 r. do 26 stycznia 
2016r. stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Chciałabym poinformować Państwa 
Radnych, że od 1 stycznia 2016 r. jest nowa obsługa prawna w Urzędzie Miejskim 
w Pyrzycach, jest z nami dzisiaj obecny pan Karol Kłosowski, którego chciałam 
bardzo serdecznie powitać i Państwu przedstawić. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Witamy Panie Mecenasie i liczymy na owocną 
współpracę.  
 
Nie zgłoszono pytań do przedstawionej informacji. 

 
Wszedł Radny Edward Gola godz. 13:11; 

Stan Radnych na sali - 15; 

 
Do punktu 5 porządku 
 Interpelacje, zapytania Radnych na piśmie. 
 
Radny Jerzy Wroński – Pani Burmistrz, chciałbym złożyć jedno zapytanie w sprawie 
finansowania mediów z budżetu naszej gminy. Bardzo bym prosił o wskazanie, jakie 
są finansowane media, jak również, za jakie kwoty? Zapytanie na piśmie stanowi 
załącznik Nr 9 do protokołu. 

 
Nie zgłoszono więcej zapytań i interpelacji. 

 
Do punktu 6 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie 
darowizny nieruchomości na cel publiczny (Druk Nr 185/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.  
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Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Wnoszę o wyrażenie zgody na dokonanie 
darowizny nieruchomości na cel publiczny dla Parafii Św. Ottona. Jak doskonale 
Państwo pamiętacie, myślę, że wszyscy pamiętają, bardzo medialną i nie tylko 
medialną decyzję nakładającą karę na parafię w związku z zajęciem pasa drogowego 
i chodzi tutaj o tę działkę, która została już przez Gminę wyodrębniona jako działka 
odrębna. W związku z tym istnieje możliwość przekazania tek działki, jest to działka 
nr 158/4 i tam znajdują się piwnice, które zostały odkryte w trakcie wykopalisk i te 
piwnice, które zgodnie już z decyzją Zachodniopomorskiego Konserwatora 
Zabytków z dnia 21 grudnia 2015 r. zostały uznane za zabytek nieruchomy. Jest to 
relikt średniowieczny nowożytnych piwnic budynków. Te piwnice są zlokalizowane 
również na działkach sąsiadujących. Parafia w trakcie całego postępowania, które 
trwało jeszcze przed rokiem 2015, wystąpiła o przekazanie tej działki w związku 
z planowaną budową młodzieżowego centrum, o którym powie Ks. Proboszcz 
Tadeusz Kłapkowski. Ja tego nie będę opowiadała, co zamierza parafia, ale uważam, 
że wniosek jest jak najbardziej zasadny. My nie możemy tego dzisiaj już zasypać i nie 
możemy wrócić do stanu pierwotnego, który był. Musielibyśmy zadbać o ten 
zabytek zgodnie z zaleceniami Konserwatora Zabytków. Jeżeli dojdzie do 
przekazania darowizny to będzie to warunek, że ten zabytek musi być dostępny dla 
wszystkich mieszkańców i zwiedzających. Nie będzie mógł on zostać w jakiś sposób 
zamknięty i nie udostępniony, ale jeżeli jest pomysł na to, żeby ten teren 
zagospodarować w taki sposób, na którym skorzystamy my jako miasto, bo turyści, 
którzy przyjeżdżają do nas nie pytają się czy dany zabytek, który oglądają jest 
własnością miasta, czy własnością parafii, czy jeszcze osób prywatnych. Oczywiście 
na zabezpieczenie istniejącego już zabytku, jak również na posadowienie, czego 
kolwiek nowego potrzebne są środki finansowe, na które dzisiaj, jak wiemy nie stać 
nas na to, żebyśmy mogli jako gmina wyłożyć pieniądze, żeby ten zabytek 
przywrócić do takiego stanu jakiego będzie od nas oczekiwał konserwator, żeby 
mógł być on udostępniony mieszkańcom, osobom zwiedzającym. Jeżeli ma powstać 
przy tym młodzieżowe centrum, z którego będą mogli korzystać mieszkańcy i nie 
tylko, czyli będzie tam zawarty cel publiczny to uważam, że jak najbardziej zasadne 
jest skorzystanie z takiej formy, a resztę ważnych rzeczy, o które musimy zadbać, 
czyli o ten zabytek, żeby było to dostępne dla mieszkańców, zostanie to zawarte 
w umowie darowizny, czyli w tej umowie przekazania, jeżeli będzie dzisiaj taka 
decyzja, żeby przekazać. 
To tak wstępnie myślę, że po wypowiedzi ks. Proboszcza będziecie Państwo mieli 
pytania, zresztą temat szczegółowo omawialiśmy na komisjach, również dzisiaj było 
spotkanie z Panem Marcinem Peterlejtnerem, który te badania archeologiczne 
prowadził, tych Radnych, którzy byli zainteresowani tematem, jak to wyglądało 
wcześniej i jak będzie wyglądało to po, wybudowaniu młodzieżowego centrum 
mogli dzisiaj wysłuchać i mogli się temu tematowi przyjrzeć. Szkoda, że nie wszyscy 
Radni skorzystali z takiej możliwości, bo bardzo ciekawe wprowadzenie do historii 
naszego miasta, ale również też do tego, jakby miało to wyglądać. Jeżeli będziecie 
Państwo Radni, którzy mają jeszcze pytania, to jak najbardziej postaramy się na nie 
odpowiedzieć. 
 Chciałabym jeszcze wrócić do wcześniej zadanej, 2 miesiące temu, interpelacji 
Pana Radnego Łukasza Michalskiego na temat nałożonej kary i moich przeprosin dla 
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byłego proboszcza Ks. Rakieja. Nie wiem skąd Pan Radny takie informacje uzyskał, 
a nie udało mi się dopytać, ponieważ Pana nie było. Te wszystkie informacje zadane 
w tym pytaniu są nieprawdziwe. Decyzja, która była wydana przez Samorządowe 
Kolegium Odwoławcze nie potwierdziła, że my złamaliśmy w jakiś sposób 
konstytucję, a tak Pan zawarł. Ja wiem, że ostatnio w naszym kraju bardzo dużo 
mówi się na temat konstytucji, ale to naprawdę nie ma z tym nic wspólnego i nie 
można takich informacji przekazywać mieszkańcom. 
Sprawa przeniesienia Księdza proboszcza, skąd Pan ma wiedzę, że Ksiądz proboszcz 
został przeniesiony, przede wszystkim nie do innej parafii tylko jako przełożony do 
Ośrodka Rekolekcyjnego w Częstochowie z uwagi na to, że tu była wydana taka 
decyzja. Z tego, co ja wiem, a rozmawiałam i z przełożonym Księdza Rakieja, jak 
również na całym etapie prowadzonego postępowania mieliśmy kontakt z Księdzem 
Proboszczem, miały kontakt nasze kancelarie prawne i nigdy takiej sytuacji nie było, 
więc proszę na przyszłość, jeżeli Państwo zadajecie pytania to proszę sprawdzić 
i zweryfikować te wszystkie informacje, bo to, o co Pan zapytał i w sposób, jaki Pan 
zapytał, to nie było prawdą i nie powinno dochodzić do sytuacji takiej, że ja mam te 
informacje prostować i to informacje nierzetelne, nierzetelnie sprawdzone. 
 Panie Przewodniczący chciałabym oddać głos Księdzu Proboszczowi 
Tadeuszowi Kłapkowskiemu, żeby nas wprowadził w to, jaki pomysł ma parafia na 
zagospodarowanie tej działki. 
 
Ks. Proboszcz Tadeusz Kłapkowski – Bardzo dziękuję Panu Przewodniczącemu, 
całej Radzie, Pani Burmistrza za zaproszenie mnie na dzisiejsze obrady i za 
możliwość wyłuszczenia pewnego pomysłu, pewnego projektu, który w moim 
przekonaniu i wielu związanych z parafią i parafian jest to projekt pożądany 
i właściwy. Jeżeli chodzi o te piwnice, te wykopaliska, pewne działania wobec nich 
już musieliśmy podjąć z racji też tego wpisu do rejestru zabytków, są niezwykle 
urokliwe te piwnice, są świetnie zachowane, więc musieliśmy zabezpieczyć i pewne 
środki finansowe wydatkować. Solidny dach zabezpiecza te wykopaliska przed 
jakimś uszczupleniem tej substancji architektonicznej, zabytkowej. Pozwolę sobie 
jeszcze na takie reminiscencje trochę historyczne, Państwo jesteście tutaj 
mieszkańcami od zawsze, ja od niedawna, ale tak jakby nieco z zewnątrz 
postrzegałem parafię Św. Ottona. Od kilkudziesięciu już lat, bo w zakonie 
Towarzystwa Chrystusowego jestem już od ponad trzydziestu pięciu lat, więc jak 
mówiono o parafii Pyrzyce to zawsze padało, że jest kiepska baza duszpasterska, czy 
wręcz brak tej bazy, stąd wszelkie zloty ministrantów, młodzieży, czy konferencje 
duszpasterskie dla księży, które są okresowo zwoływane, organizowane, czy dla 
katechetów, organizowano to zawsze z pominięciem Pyrzyc. Dopiero w ostatnich 
latach dzięki uprzejmości Ośrodka Szkolno – Wychowawczego to uległo korzystnej 
zmianie, tam odbywają się adwentowe zjazdy młodzieży, czy też inne, przy tym też 
była taka niemoc, że się nie da, że nie ma gdzie, że nie ma za co. Poprzedni 
przełożony generalny Ks. Tomasz Sielicki wręcz zadekretował budowę domu 
parafialnego, to funkcjonuje teraz jako centrum młodzieżowe i myślę, że należy je 
utrzymać, bo ono jest takie nośne i wymowne. W każdym bądź razie zadekretował tą 
budowę i pewne perypetie z tym są związane, ale ja nie będę ich próbował tutaj 
podejmować czy wyjaśniać, bo chyba nie trzeba. Obecny przełożony generalny i całe 
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nasze zwierzchności (latem przyjechali wszyscy decydenci Chrystusowców 
i wysłuchiwali trwałej debaty), obawiają się jakby wymiaru finansowego tejże 
inwestycji, ale nie zaprzeczają, podtrzymują tę wolę. Trzeba może tylko przyznać, że 
ta decyzja Księdza generała wcześniejszego była nieco przesadzona z dzisiejszej 
perspektywy, bo ja osobiście też nie widzę (powiedziałem to obecnym władzom) 
możliwości wybudowania obiektu, który byłby domem dla księży, który byłby 
domem parafialnym, który pomieściłby wszystkie związane z parafią instytucje, to 
jest niemożliwe, nie ma takiej przestrzeni i takich środków się nie pozyska.  
Krótko stan aktualny, dysponujemy dwoma małymi salkami i uważam, że nazwanie 
tego dwoma salkami jest dużą przesadą, bo w jednej można pomieścić od 20 do 25 
osób w znaczeniu, żeby usiadły, w drugiej od 15 do 18. Jeżeli chodzi o substancję 
architektoniczną to każdy ma świadomość, że jest to baraczek, taka sklecona 
prowizorka, kiedy odbudowywano kościół, to była końcówka lat 60-tych i początek 
70-tych i trzeba było pewne urządzenia, czy materiały cenniejsze przechowywać, 
stąd wybudowano coś takiego, co jest wybudowane w granicy działki, jest 
wybudowane na cmentarzu, bowiem w tym miejscu cała nasza kościelna działka 
przez 640 lat w sposób nieprzerwany była cmentarzem i tam w każdym miejscu 
spoczywa po kilkadziesiąt osób, tam nie wolno niczego budować. 
Jeżeli chodzi o sytuacje termiczną, w znaczeniu ogrzewania to, żeby utrzymać jakąś 
przyzwoitą temperaturę w czasie spotkań dla dzieci, czy młodzieży to (powiem 
z przesadą) trzeba uruchomić osobno elektrownię, bo tam jest ogrzewanie 
elektryczne. 
Teraz nieco o parafii. Nasza parafia na mapie duchowej archidiecezji ma bardzo 
wysoką rangę, najpierw oczywiście ze względu na osobę Św. Ottona i jego dzieło 
rechrystianizacji Pomorza, też ze względu na naszą czcigodną świątynię jest zupełnie 
unikatowa w swej formie i historycznym znaczeniu, także ze względu na to, że 
Pyrzyce są swoistą stolicą dla najbardziej rolniczo rozwiniętego regionu Pomorza. 
Potrzeba przyzwoitego centrum, przyzwoitej sali parafialnej nie podlega dyskusji, 
oczywiście, że można w jakiejś mierze korzystać z uprzejmości i gościnności Domu 
Kultury i to czynimy. W adwencie była projekcja bardzo pięknego filmu, w kościele 
rozprowadziliśmy 250 biletów na ten seans, jesienią był piękny koncert i frekwencje 
organizowaliśmy w kościele. Mogą być różne inne wydarzenia okazjonalne, 
okresowe, ale dla normalnego funkcjonowania parafii, dla jakiejś działalności 
kulturalnej związanej z troski o dzieci i młodzież, czy jeśli się mówi w tej chwili 
o możliwości pewnej integracji młodzieży europejskiej (mówię o Bambergu, czy 
innych ośrodkach w Europie zachodniej, gdzie mamy kontakty, gdzie mamy 
możliwość zaproszenia) to konieczne jest centrum duszpasterskie z prawdziwego 
zdarzenia. Powiem wprost, że brak tego to jest jakaś poważna ujma dla parafii i dla 
Pyrzyc. Wstępny projekt centrum. Chodzi o odtworzenie kamienicy ryglowej, 
bardzo pięknej (a na zdjęciach jestem przekonany, że każdy ją widział 
w fotograficznym wyglądzie) zewnętrzny wygląd musi być utrzymany bardzo 
ładny, dekoracyjny, by to dodało miastu też elegancji, więc odtworzenie kamienicy, 
jeśli chodzi o zewnętrzną strukturę.  
Natomiast wnętrze, czym mogłoby być wypełnione, dolna kondygnacja – tutaj są 
dwie możliwości, albo część muzealna w tych piwnicach (najbardziej możliwa), albo 
bardziej użytkowa w znaczeniu kawiarni dla młodzieży, ośrodka spotkań 
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towarzyskich dla pyrzyckiej młodzieży, takiej chrześcijańskiej kafejki, związane 
z tym jakieś wieczory poetyckie, prezentacje na fortepian, czy skrzypce 
w kameralnym wymiarze nie takim dużym jak dom kultury, bo tam wiadomo, że 
musi być zapewniona frekwencja.  
Zasadnicza część, czyli parter - to duża sala o powierzchni, co najmniej 130 – 140 m 2 

z zapleczem, z małą sceną, być może z możliwością podziału, jakąś przesuwną 
witryną, z tarasami skierowanymi w kierunku kościoła, z dużymi drzwiami na te 
tarasy, co pozwalałoby na spotkania dużego formatu.  
Formy duszpasterskie to oczywiście, że nacisk na młodzież, ale jeżeli to już by stało 
i funkcjonowało, to zostałoby wypełnione wieloma innymi wydarzeniami, czy 
katechezy dla bierzmowanych, czy zabawy dla dzieci, spotkania wigilijne, czy jakieś 
akademie na Dzień Mamy, Dzień Babci, Dzień Nauczyciela, prelekcje, pogadanki. 
Jeśli byłoby to przy kościele, to na pewno ta przestrzeń byłaby wykorzystana. Ktoś 
kiedyś mówił, czy nie można do domu kultury, ale starsze osoby, czy nawet grupa 
młodzież prowadzić ich przez miasto, to jest kwestia logistyczna i kwestia 
organizacji nie do pogodzenia. Dom kultury nie może być takim centrum 
parafialnym, duszpastersko – młodzieżowym. 
Pierwsze piętro to jakieś zaplecze dla próbek, na salki np. dla zespołu 
młodzieżowego Cantus, czy innych.  
Ostatnia kondygnacja, którą kamienica zawiera, to wersja poddasza, w moim 
przekonaniu powiem, że uważam, że gdyby udało się tam zrobić część mieszkalną 
w poddaszu to byłoby wreszcie miejsce godziwe dla sióstr zakonnych, które 
posługują parafii, posługują świątyni, uczą w szkołach, a mieszkają w bloku i byłoby 
to też zabezpieczone, bezpieczny byłby też dom, gdyby ktoś w nim mieszkał.  
Finansowanie to jest oczywiście największy problem, marzy mi się projekt unijny 
i taki mam zamiar, i takie działania już podejmuję, natomiast każdy sobie zdaje 
sprawę, że na listach z wnioskami robi się bardzo ciasno, a mówiąc żargonem 
młodzieżowym w Brukseli chyba kończy się „eci-peci”, aczkolwiek pewne szanse na 
pewno są, oczywiście, że parafianie będą partycypować w kosztach budowy 
w jakiejś mierze na pewno. 
Kończąc jestem przekonany o konieczności tej inwestycji wyrażam wdzięczność dla 
Rady Miasta, dziękuję Pani Burmistrz za dobrą wolę, zamiar przekazania tych 
piwnic, bo chyba wszystkim też jest wiadomo, że część tych piwnic jest naszą działką 
parafialną, a część tych piwnic jest własnością miasta i teraz jedni bez drugich nic nie 
zrobią. Ja nie mówię tutaj o jakimś szantażu z naszej strony, tylko któreś ze stron 
musi dokonać tam przyzwoitej inwestycji, albo miasto i wtedy parafia musiałaby się 
zrzec tej części, albo parafia i miasto by dobrą wolę okazało i wyszło naprzeciw tym 
zamiarom, tym planom. Dziękuje za uwagę, jeśli są jakieś pytania to bardzo proszę. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 11 do 
protokołu. 

 
Radny Jerzy Wroński – Myślę, Pani Burmistrz, że już dawno trzeba było tak zrobić 
nie byłoby tej burzy tak jak Pani wspomniała i Ksiądz Rakiej może by został, 
a również życzę wszystkiego najlepszego Księdzu, żeby ta inwestycja się udała.  
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Księże Proboszczu, dziękuje Ksiądz Pani Burmistrz, ale uważam, że Wysokiej Radzie 
też należą się podziękowania, ponieważ to Wysoka Rada podniesie rękę za 
przekazaniem, ale to tak w formie żartu. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Panie Radny, ja tylko dodam, że słyszałem, że 
Ksiądz dziękował Radnym i Pani Burmistrz za inicjatywę.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Panie Radny, niestety, ale ja się odniosę. 
Nie mogłaby zrobić tego wcześniej nawet jakbym najbardziej chciała, dlatego że całe 
postępowanie administracyjne kończące tamtą sprawę, jeszcze raz podkreślam, źle 
przeprowadzone przez mojego poprzednika, należało je zakończyć w taki sposób. 
Jeżeli miałabym to zrobić dzisiaj, to tak samo postąpiłaby dzisiaj również, nie można 
było mówić, że można było wcześniej, bo nie można było wcześniej. Po 
przeprowadzeniu tego postępowania prowadziliśmy jeszcze następne postępowania 
dotyczące wydzielenia terenu, uznania tych piwnic za zabytek, to też trochę trwało, 
dlatego tak długo czekaliśmy, ponieważ ostatecznie czekaliśmy na decyzję 
Konserwatora zabytków o uznaniu tych piwnic za zabytek. Jak Państwo 
zauważyliście podstawą przekazania jest właśnie ochrona zabytków i to jest przede 
wszystkim ten główny cel, czyli ochronić to, co już zostało odkryte. Wiemy dzisiaj 
już również po uznaniu przez Konserwatora, że to jest chyba jedyny taki obiekt 
w naszym województwie, także mamy się czym pochwalić i cieszmy się, że jest ktoś, 
kto chce się tym zająć i chce wyłożyć na to środki, szukać na to środków. Także to 
tyle tytułem uzupełnienia Pana Radnego. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Miałam nie zabierać głosu, aczkolwiek należę do 
tych osób, które nie z wielkim optymizmem podchodziła do pomysłu budowy tego 
centrum i moje zdanie jakoś specjalnie nie zmieniło się w tej kwestii, niemniej jednak 
chciałabym w tym miejscu podziękować Przewodniczącemu Komisji Budżetu, 
naszemu koledze Mariuszowi za to, że zaprosił na spotkanie komisji historyka, 
archeologa Pana Peterlejtnera, który opowiadając o tym, co tam znaleźli, co tam się 
znajduje i czego możemy jeszcze jako miasto oczekiwać, jaką perełkę odnaleziono. 
Powiem szczerze, że miałam ciarki na plecach myśląc o tym, jakie fajne miejsce może 
się stworzyć zabytkiem w Pyrzycach. Niemniej jednak do Księdza Proboszcza 
chciałbym tylko powiedzieć jedno, życząc powodzenia i sukcesu w budowie tego 
ośrodka, ponieważ jakby zaistniała potrzeba wybudowania i tak jak w naszym 
mieście zaistniała potrzeba budowy kina, które dzisiaj jest puste w domu kultury, 
piękna sala kinowa na ponad 300 osób i dzisiaj te seanse i te spotkania pokazują, jak 
bardzo Pyrzyczanie mocno czekali przez tyle lat na to miejsce, które dzisiaj nie 
zarabia, nie jest tak efektywne, a jednak jeździmy dalej poza miasto. Także mam 
nadzieję, że będzie to miejsce spotkań, być może przy kościele jest tak dobra 
organizacja i młodzież, dorosłych i tych ośrodków kulturalnych, że to miejsce tą rolę 
swoją spełni. 
Miałam dylemat odnośnie tego jak oddać głos przy tej uchwale, jednak wiedząc, 
jakimi kosztami mogłaby być obciążona Gmina, bądź będzie w przypadku nowych 
odkrywek, jakim obciążeniem finansowym są zabytki, wiedząc, że to przechodzi 
w tej chwili niejako na stronę Towarzystwa, na stronę parafii, w jakiś sposób nas to 
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odciążą, w związku z tym myślę, że tu akurat nie ma wątpliwości żaden Radny, więc 
ja również zagłosuję za.  
 
Radny Mariusz Majak – Tak jak koleżanka Piotrowska powiedziała, dosyć 
szczegółowo omawialiśmy sprawę tego projektu uchwały na komisji i dodatkowo 
rozmawialiśmy z Panem Marcinem Peterlejtnerem – doktorem, naukowcem, 
archeologiem i archiwistom, który przedstawił nam historię, odkrytą historię 
piwnicy, na której ma powstać inicjatywa parafii, a więc Centrum Św. Ottona. Po 
spotkaniu z Panem doktorem powzięliśmy taką wiadomość, że w zasadzie mamy 
specyficzną współwłasność, miasto i parafia, ponieważ na pograniczu dwóch 
działek, na pograniczu działki gminnej i na pograniczu działki parafii znajdują się 
fundamenty, piwnice dawnych zabudowań, które tutaj kiedyś istniały od czasów 
niepamiętnych, od średniowiecza i jedni bez drugich niczego nie zrobią. Te 
zabudowania są we współwłasności (oczywiście nieuregulowanej w żaden sposób), 
tego w żadnych dokumentach współczesnych, obecnych, tych piwnic nie ma, więc 
jedni bez drugich nic nie zrobią, parafia bez miasta nic nie zrobi, miasto bez parafii 
też nic nie zrobi. My mamy (miasto i parafia) tutaj zbieżne interesy polegające na 
tym, że możemy dokonać jakiegoś kroku w kierunku rewitalizacji miasta 
polegającego na tym, że siłami nie tylko parafii, ale i środkami zewnętrznymi 
powstanie jakiś budynek, który nawiązywał będzie do dawnej zabudowy. 
Jednocześnie będzie to centrum, które przeznaczone jest dla całego społeczeństwa 
Pyrzyc i nie tylko Pyrzyc, i z pewnością będzie jeszcze sytuacja taka (przy tej 
inwestycji), że odkryte piwnice, które dla nas nie znawców historii, laików w tym 
temacie, są jakimiś tam zabudowania, natomiast dla historyków, dla architektów są, 
tak jak koleżanka powiedziała, perełkami. Miasto korzysta również na tym, że 
z pewnością te piwnice będą dostępne dla zwiedzających i być może kiedyś 
w przyszłości uda się doprowadzić do tego, że cała dawna zabudowa tzw. 
pierzejowa, która przebiega przez całą długość parkingu, można powiedzieć, że 
przez całą długość murku, bo ten murek stoi na środku dawnych budynków, że być 
może kiedyś w dalszej perspektywie powstanie cos takiego, co będzie bardzo 
ciekawe, więc uważam, że należy przyjąć tą uchwałę i głosować za przekazaniem tej 
działki. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości na cel 
publiczny (Druk Nr 185/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 15; za - 15, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVII/162/16 stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 

 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Gratuluję Księże proboszczu i będziemy 
kibicować i czekamy, aby jak najszybciej udało się te plany, które nam tutaj Ksiądz 
przedstawił, ziścić. 
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Ks. Proboszcz Tadeusz Kłapkowski – Jeszcze raz głośno i bardzo serdecznie 
dziękuję za przegłosowanie i za życzenia by się to powiodło, mam taką nadzieję. 
Bardzo dziękuję za zaproszenie, za to, że mogłem wystąpić, za te głosy, życzę 
owocnych obrad i niech Pan błogosławi. 

 
Do punktu 7 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Pyrzyce (Druk 
Nr 186/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Myślę, że punkt, do którego 
przechodzimy jest bardzo ważny dla nas, dla naszej Gminy, chodzi o posadowienie 
wiatraków na terenie Gminy Pyrzyce, wracamy do tego tematu. Jak wiemy temat 
posadowienia wiatraków rozpoczął się w naszej Gminie już w roku 2009 i do dnia 
dzisiejszego tak naprawdę nie została uchwalona jeszcze żadna procedura. Były 
przyjmowane uchwały o przystąpieniu do prac i dzisiejsza uchwała jest to uchwała 
dotycząca zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego, czyli dokumentu, który posiadamy na teren całej Gminy i w części 
dotyczy to terenów miejscowości: Brzezin, Ryszewo, Turze, Młyny, Ryszewko, 
Żabów, Rzepnowo, Pyrzyce.  
Dokument, który Państwo Radni otrzymali na płytach wraz z mapką wskazującą 
obszar posadowienia, bo w Studium nie wskazujemy jeszcze konkretnie miejsc tylko 
wskazujemy obszar, Państwo Radni otrzymali. Ten temat również był bardzo 
szczegółowo omawiany na Komisji Budżetu i Rolnictwa. Jest dzisiaj obecna z nami 
Pani Agata Kustosz urbanistka, która odpowiada za przygotowanie dokumentu, 
myślę, że jeżeli będą szczegółowe pytania dotyczące samego dokumentu, to na 
pewno na nie odpowie.  
Dokument Studium dotyczące farm wiatrowych po raz pierwszy został 
przygotowany i wyłożony do publicznego wglądu, jak również był opiniowany 
przez wszystkie instytucje, które są niezbędne w tym przypadku. Po tych 
konsultacjach zostały ujęte do tego Studium uwagi, ale nie zostały wszystkie ujęte, 
ponieważ część tych uwag, które padały w trakcie konsultacji, które były zgłaszane 
wcześniej jak dokument był wyłożony, a był wyłożony do dnia 27 października, był 
wyłożony do wglądu, a do 27 listopada 2015 r. wszystkie osoby zainteresowane, 
instytucje, mogły zgłaszać uwagi. Te wszystkie zebrane uwagi zostały w części ujęte, 
w części nie zostały ujęte, zostały też odrzucone przeze mnie. Dokument już po 
całych konsultacjach został Państwu Radnym przekazany te, które zostały ujęte one 
są w dokumencie, a te, które nie zostały ujęte otrzymaliście Państwo informacje, 
które nie zostały ujęte i dlaczego.  
Powiem tylko, bo na pewno była poruszana kwestia na wielu spotkaniach, czego nie 
ujęłam, a co będzie ważne dla osób, które nie zgadzają się z tym dokumentem, albo 
się zgadzają, ale też chciałyby o tym wiedzieć. Myślę, że ważne jest – nie ujęłam 
parametrów, które były też podnoszone, czyli mocy, jaka powinna być dotycząca 
wiatraków i wysokości. Ujęliśmy tylko maksymalną ilość wiatraków, czyli 
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wskazaliśmy, że maksymalnie na tym obszarze może stanąć nie więcej niż 12 
wiatraków. Oczywiście tak, jak jeszcze raz podkreślam, nie ma tutaj konkretnych 
miejsc posadowienia wiatraków, bo to dopiero przewiduje dokument, którym jest 
plan zagospodarowania przestrzennego, a przystąpimy do sporządzenia tego planu 
dopiero po przyjęciu tego dokumentu, którym jest Studium. Samo Studium nie jest 
aktem prawa miejscowego, ono wyznacza kierunki, w których idziemy, ale nie 
powinno określać takich szczegółów, bo samo przygotowanie planu, czyli 
dokumentu, który już będzie aktem prawa miejscowego na podstawie, którego 
inwestorzy będą mogli występować o pozwolenia na budowę, czyli będą mogli 
przeprowadzać swoje inwestycje, dopiero ten dokument jest dokumentem 
szczegółowym i tam wskazujemy te informacje. Czym jeszcze się sugerowałam nie 
wprowadzając tych parametrów, przede wszystkim czasem, bo przygotowanie 
takiego planu to jest okres od 1,5 do 2-ch. Tak niestety trwa procedura planistyczna, 
będziemy się cieszyli jak ona zakończy się jak najszybciej, bo będziemy chcieli do niej 
przystąpić jak najszybciej. Ten czas to jest długi czas i może zmienić się bardzo dużo, 
zmiany przepisów prawa, nad którymi cały czas zastanawiają się posłowie i wiemy 
też, że przymierzają się do różnych zmian, nie wiemy, jakie one będą, już weszła 
ustawa w życie krajobrazowa, która też bardzo wiele zmian wnosi, jak również 
wszystkie te warunki techniczne one też się zmieniają. Dlatego żeby nie ograniczyć 
się w żaden sposób, żeby nie trzeba było przed uchwaleniem planu, który może 
określić za te 1,5 roku jakieś inne parametry, a my dzisiaj się ograniczymy np. do 3,5 
MW mocy, albo 150 metrów wysokości wiatraka, okaże się, że za 1,5 roku jest to 
niemożliwe i trzeba będzie zmieniać i my wtedy będziemy musieli zmieniać 
dokument. Uważam, że byłoby to niezasadne, bo nie robimy tego po to, żeby 
przygotować dokument dla samego dokumentu i go mieć, tylko po to, żeby te 
inwestycje w końcu się zaczęły, żeby inwestorzy, którzy czekają od 2009 r., bo 
przypominam że Gmina Pyrzyce takie zielone światło inwestorom już dała 
i inwestorzy czekają na nas, kiedy te procedury zakończymy. Ja osobiście uważam 
i o tym też mówiłam, jestem za tym, żeby te wiatraki stanęły w Gminie Pyrzyce, jak 
wiemy czekamy na jakiś rozwój, czekamy na te dochody, nie zgadzamy się 
z podnoszeniem podatku, ale niestety skądś te dochody musimy brać. Jest taka 
możliwość, wiemy, a widzimy u naszych sąsiadów, czyli mamy Kozielice, mamy 
Bielice, widzimy jak to wszystko szybko się rozwija i za chwilę oni te dochody będą 
mieli, a my niestety od 2009 r. nie mamy jeszcze nic. Także pierwszy raz doszło do 
przygotowania tego dokumentu, z czego się bardzo cieszę i prosiłabym Państwa 
Radnych o przyjęcie tego dokumentu, bo to już jest bardzo duży krok do tego, żeby 
tą sprawę zakończyć, żeby inwestorzy mogli rozpocząć swoje działania. Oczywiście 
sprawa ilości wiatraków ona była tutaj poruszana, czy tych wiatraków stanie bardzo 
dużo, czy ich będzie bardzo mało. Patrząc na te gminy obok, które są dużo 
mniejszymi gminami, patrząc obszarowo, tych wiatraków staje tam bardzo dużo, 
u nas ilość (akurat tutaj) maksymalnie 12 wiatraków, nie jest to ogromna ilość taka, 
która by nam w jakiś sposób blokowała tak mocno rozwój gminy, że wpływałoby to 
negatywnie. Myślę, że chyba wszystko z tych ważniejszych rzeczy, które chciałbym 
powiedzieć, jeżeli Państwo macie pytania to ja bardzo proszę, bo postaramy się 
odpowiedzieć szczegółowo, żeby nie było wątpliwości, dla tych, którzy 
w szczególności może są przeciwni, może nie do końca, ale jesteśmy gminą typowo 
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rolniczą i to posadowienie wiatraków w żaden sposób nie ogranicza nam tej 
działalności rolniczej, a chcemy, żeby nasza Gmina się rozwijała. Chcemy mieć 
remonty dróg, chcemy mieć remonty świetlic, tych potrzeb jest dużo, chcemy lampy 
i wiele, wiele innych i mogłabym tutaj wymieniać. Jak najbardziej wszyscy dążymy 
do tego, żeby te dochody były dla gminy jak najszybciej i jak największe, żeby to nie 
były dochody, które sięgają do naszej kieszeni, czyli są to podatki. Jeżeli mamy taką 
możliwość i ta droga została już wskazana, to musimy iść w tym kierunku, jest to 
pierwszy dokument, na pewno za 2 – 3 miesiące będzie następny dokument 
dotyczący drugiej strony naszej gminy, gdzie też będziemy starali się te wiatraki 
posadowić. W związku z tym ja bardzo proszę o przyjęcie tego dokumentu 
i umożliwienie nam przystąpienia do następnych prac, czyli przystąpienia do 
zmiany planu tak, żeby tą procedurę jak najszybciej zakończyć, żebyśmy mogli 
w końcu te dochody dla Gminy pozyskiwać. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 14 do 
protokołu. 

 
Radna Małgorzata Piotrowska – Chciałam się tylko odnieść do dokumentu, który 
mamy dzisiaj do omówienia. Nawiązując do historii, w jakich bólach tworzyły się 
plany i pomysły dotyczące posadowienia elektrowni wiatrowych. Chciałam tylko 
powiedzieć, że dziękuję za to, że wyznaczono w tej zmianie Studium, którą 
przedstawiono nam dzisiaj, uwzględniono uchwały miejscowości Żabów 
i Rzepnowo, obszar wyznaczany jest w obszarach: Ryszewko, Młyny, Turze, Brzezin, 
Pyrzyce 1, z pominięciem Rzepnowa i Żabowa. To przede wszystkim dla tych, 
którzy obserwują zarówno postęp prac, jak i m.in. moje stanowisko w sprawie, 
w której zawsze byłam przeciwna wiatrakom w tym rejonie, żeby nie było 
zdziwienia w momencie, kiedy dziś będą za zaakceptowaniem tej uchwały. 
Najważniejsze, że ta część północna gminy i te osoby zainteresowane tematem mogą 
być spokojne. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Pyrzyce (Druk Nr 186/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 15; za - 15, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVII/163/16 stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 

 
Do punktu 8 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek 
położonych w rejonie ul. Stargardzkiej w Pyrzycach (Druk Nr 188/16). 
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Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 16 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – To jest druga uchwała, którą chcemy 
uporządkować zagospodarowanie przestrzenne w Gminie Pyrzyce i również mającą 
wpływ na rozwój naszego miasta. Tutaj dla tego obszaru został wprowadzony plan 
zagospodarowania przestrzennego w 2000 roku i od tego czasu zmieniło się bardzo 
dużo, minęło 16 lat i zmieniły się przede wszystkim przepisy. Były w tym czasie 
również wydawane decyzje o warunkach zabudowy, bo tak też dopuszczało prawo, 
pomimo tego, że był plan i poprzez wydawane decyzje powstał ten chaos 
przestrzenny. Dzisiaj myślę, że wszyscy Państwo widzą ulicę Stargardzką i to, co się 
tam dzieje widzimy i Ci mieszkańcy, którzy dokonali zakupu działek nie mogą się 
dzisiaj rozbudować, nie mogą się rozwijać i my jako miasto, również Gmina nie 
możemy się rozwijać. W związku z tym wnoszę o przystąpienie do sporządzenia 
zmiany tego planu, który również (tutaj taka wstępna analiza została Państwu 
przekazana) po przyjęciu dzisiejszej uchwały będziemy oczekiwać, myślę, że 
w okresie dwóch miesięcy, wydłużymy ten czas, żeby osoby zainteresowane tym 
planem, który jest na ul. Stargardzkiej, bo bierzemy pod uwagę całą ul. Stargardzką. 
Trochę będziemy rozszerzać ten plan, który już jest dzisiaj przyjęty na ten obszar. Ja 
też na komisji pokazywałam cały ten obszar, który jest i który zostanie powiększony 
tak, żeby już cały ten obręb objąć zmianą. Tam też biorę pod uwagę posadowienie 
w przyszłości targowiska, bo jak wiemy dzisiaj nasi kupcy i mieszkańcy oczekują 
tego. Uważam, że jest to bardzo dobre miejsce, jest tam teren, który posiada Gmina 
Pyrzyce, ale w związku z tym planem, który jest nie możemy nic zrobić. Dlatego to 
jest pierwsza z takich uchwał, które będę w tym roku Państwu wnosić po to, żeby 
uporządkować zagospodarowanie przestrzenne w naszym mieście, żebyśmy mogli 
zacząć się rozwijać w takim kierunku, w którym my widzimy i wyznaczamy, jak 
również w takim kierunku, w którym mieszkańcy chcieliby również swoje własności 
prywatne rozbudowywać. Jeżeli tutaj będą szczegółowe pytania, bo jest to dopiero 
dokument o przystąpieniu, sam plan zostanie wykonany (tak jak mówiłam) po 
zebraniu wszystkich dodatkowych informacji od mieszkańców i ten dokument po 
jego stworzeniu na nowo, zostanie Państwu przekazany dopiero do przyjęcia, jak 
będzie już gotowy, podobnie jak jest to dzisiaj ze Studium. Także, jeżeli są tu jakieś 
szczegółowe pytania to warto je zadać, żebyśmy mogli odpowiedzieć, jest również 
Pani urbanistka, która też na pewno bardziej szczegółowo odpowie. Na pewno 
dzisiaj jeszcze nie ma konkretu, czyli dokumentu, bo ten dokument, który jest do 
wglądu to jest stary plan. Państwo na komisji bardzo szczegółowo go omawiali, ja 
wszystko pokazywałam na mapach, określałam, co i gdzie i myślę, że najlepszym 
miejscem, które dla Państwa obrazowo można wskazać, jak ta ul. Stargardzka dzisiaj 
wygląda, to jest miejsce przy PDK, które dzisiaj widzimy i ono w XXI wieku nie 
bardzo wygląda, to jest centrum miasta i są tam możliwości, że moglibyśmy się 
rozwijać, ale dzisiaj w związku z tym, że mamy taki plan nie możemy tego zrobić. 
Także proszę i zapraszam do zadawania pytań. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 17 do 
protokołu. 
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Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla działek położonych w rejonie ul. Stargardzkiej w Pyrzycach 
(Druk Nr 188/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 15; za - 15, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVII/164/16 stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Ogłosił przerwę. 
 

Przerwa od godz. 13:56 do godz. 14:12; 
Po przerwie:  

Stan Radnych na sali – 13; 
Wyszła Radna Roksana Herman i Radny Edward Gola; 

 
Do punktu 9 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Głównych kierunków 
działania Burmistrza Pyrzyc na lata 2016 – 2018” (Druk Nr 187/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 19 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Niniejsza uchwała wskazuje kierunki 
działania mojego – Burmistrza Pyrzyc. Oparte są one o Strategię Gminy Pyrzyce, 
którą przyjęliśmy w grudniu 2015 r. w związku z tym ja od razu dodam, że te 
kierunki miałam przygotowane wcześniej, ale czekałam na przygotowanie tej 
strategii, ponieważ jedno musi wynikać z drugiego. Nie powinno odbiegać, dlatego 
teraz po wprowadzeniu Strategii przedkładam Państwu kierunki działania. Kierunki 
działania są na okres kadencji, czyli do roku 2018, Strategia oczywiście jest do roku 
2020, jeżeli są pytania to proszę. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 20 do protokołu, 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 21 do protokołu, 
Wszedł Radny Edward Gola godz. 14:15; 

Stan Radnych na sali - 14; 
 
Radny Mariusz Majak – Myślę, że warto 2 słowa powiedzieć, bo to dosyć istotna 
sprawa z punktu widzenia współpracy Burmistrza z Radą, która co do zasady 
wytycza kierunki działania Burmistrza, a Burmistrz te kierunki realizuje. Pani 
Burmistrz zaproponowała pewne kierunki działania w sposób ogólny i dobrze, że 
w taki sposób, bo to jednak przy tego typu aktach tak powinno się to dziać. Cieszę 
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się, że mamy takie główne kierunki działania i wiemy, co przez tą kadencję chcemy 
osiągnąć, w jakim kierunku zmierzać, co chcemy robić. Patrząc na te główne kierunki 
działania, na ten projekt uchwały, w punkcie 5 jest taki jeden z punktów, który mówi 
„przygotowanie jasnej i kompleksowej oferty terenów przeznaczonych pod 
inwestycje zgodnie z obowiązującym planem zagospodarowania przestrzennego 
w obrębie Ryszewka i Nieborowa, w tym: współpraca z Agencją Nieruchomości 
Rolnych w celu utworzenia specjalnej strefy ekonomicznej pod nieuciążliwą 
działalność przemysłową.” Myślę, że w najbliższym czasie powinniśmy 
podyskutować na ten temat, bo mam może tą przewagę, czy większą wiedzę niż 
pozostali Radni, bo w latach 2006 – 2010 powstał projekt tej strefy ekonomicznej 
w rejonie Ryszewka i Nieborowa, natomiast przez poprzednią kadencję został on 
całkowicie zaniechany, więc myślę, że warto byłoby w najbliższym czasie trochę  
porozmawiać z Radnymi na ten temat, przedstawić na komisje, jak to wyglądało 
pierwotnie i jak ma wyglądać obecnie.  
W punkcie 6 (o czym już mówiłem na komisji, może mówiłem w węższym zakresie) 
„Poprawa infrastruktury technicznej gminy Pyrzyce, w szczególności: 
- poprawa estetyki w mieście, poprzez stworzenie spójnego ładu przestrzennego”, 
aczkolwiek do tego punktu oprócz tego „poprawa estetyki” wydaje mi się Pani 
Burmistrz, przechadzając się ulicami naszego miasta, że warto byłoby rozważyć 
możliwość jakiegoś innego rozwiązania, sposobu oczyszczania naszego miasta, 
myślę o wałach, myślę o ulicach, bo to, co teraz funkcjonuje (ta dawna umowa 
z jedną z lokalnych firm zajmującą się oczyszczaniem miasta) ona nie zdaje 
egzaminu. Warto poprawić estetykę miasta w różnych jego miejscach poprzez być 
może podzielenie miasta na jakieś rejony, ogłoszenie przetargów na oczyszczanie 
tego miasta. Są firmy z naszego terenu nie tylko z udziałem majątku gminy, ale 
i prywatne, które są tym zainteresowane i myślę, że znakomicie wywiązywałyby się 
ze swoich zadań, to jest pierwsza rzecz. 
Druga rzecz – nie mogę się przyzwyczaić, że w miejscu, gdzie dawniej była fontanna 
jest, co innego. Myślę, że może ze względu na to, że te kierunki działania, ten projekt 
uchwały są w sposób ogólny opisane, one nie mówią szczegółowo o konkretnych 
zadaniach myślę, że w tym punkcie „Poprawa infrastruktury technicznej”, czy 
„Poprawa estetyki miasta”, warto byłoby się zastanowić nad tym, czy nie wrócić do 
koncepcji fontanny przy Placu Wolności, w miejscu, gdzie obecnie są mini tężnie, 
które nigdy nie zostały zaakceptowane przez większość Pyrzyczan. Jako taka wolna 
uwaga do kierunków działania, może tak bardziej szczegółowa niż te ogólne zapisy. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – W uzupełnieniu tego punktu 5 „Tworzenie  
warunków dla rozwoju przedsiębiorczości w tym: pozyskiwanie terenów od Agencji 
Nieruchomości Rolnych, Polskich Kolei Państwowych na realizację zadań 
własnych”. Ja wiem, że już te rozmowy Pani Burmistrz prowadzi i myślę, że przy 
dobrej woli nowej już dyrekcji Agencji w pewnym zakresie zostaną one zaspokojone. 
 
Radny Jerzy Wroński – Odniosę się paroma słowami do wypowiedzi kolegi Majaka. 
Stanę w obronie PPK, bo na pewno chodziło o nasze przedsiębiorstwo PPK 
w związku ze sprzątaniem naszego miasta. Przytoczę może jako udowodnienie 
sprzątanie naszej fosy. Kolego, osobiście tam sprzątałem, osobiście wycinałem 
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drzewa, było pięknie uporządkowane i myślę, że tutaj poniektórzy potwierdzą to, 
twarz miałem poparzoną (ale to już moja wina) i proszę dzisiaj zobaczyć Szanowni 
Państwo, jak to dzisiaj wygląda. Uważam, że ani Pan, ani ja, ani jako organ 
wykonawczy nie poszedł i nie wyrzucał tych śmieci. Szanowni Państwo, zgroza 
patrzeć na to wszystko, co się tam dzisiaj dzieje. To mieszkańcy, którzy w pobliżu 
mieszkają sami śmiecą. Nie wiem jakbyśmy robili, jakby PPK robiło, zawsze nie 
będzie to tak jakbyśmy chcieli, ale również jest i grupa sprzątająca przy Urzędzie 
miasta, starają się ci ludzie, chodzą, sami widzimy, że starają się i sprzątają, żeby to 
miasto ładnie wyglądało, ale to my – mieszkańcy sami zaśmiecamy to miasto. Nie 
możemy zganiać, że nasze przedsiębiorstwo nie wykonuje solidnie swojej pracy. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Muszę tylko skomentować, bo w tej sprawie 
nie jest winna Pani Burmistrz, co zwykle tak to było, że wszystkie złe rzeczy to 
jednak Pani Burmistrz jest winna, a tu się okazuje, że jednak nie. 
 
Radny Mariusz Majak – Nie używałem w żadnym zdaniu swojej wypowiedzi 
nazwy firmy PPK. Natomiast powiem tak, że Pyrzyckie Przedsiębiorstwo 
Komunalne sprząta to, co zostanie zlecone Pyrzyckiemu Przedsiębiorstwu 
Komunalnemu i tak naprawdę nie wiemy, co jest zlecone, co nie jest zlecone.  
Natomiast wiadomym jest, że obowiązują stare uregulowania, które niekoniecznie 
pasują do dzisiejszej rzeczywistości, więc mówimy dzisiaj o kierunkach działania 
Burmistrza, więc jako luźną uwagę pozwoliłem sobie zasugerować, że może warto 
byłoby pomyśleć dziś o tym, aby podzielić miasto na pewne rejony i po 
przeprowadzeniu postępowania zamówienie publiczne, zlecić usługę polegającą na 
sprzątaniu miasta. Być może w toku tego postępowania wyłonione być Pyrzyckie 
Przedsiębiorstwo Komunalne albo i inny podmiot, natomiast wydaje mi się, że nie 
do końca to funkcjonuje tak jak trzeba, jeżeli chodzi o oczyszczanie miasta i to taka 
luźna uwaga. 

Wyszedł Radny Dariusz Jagiełło godz. 14:25; 
Stan Radnych na sali - 13; 

 
Radna Małgorzata Piotrowska – Jako mieszkanka Żabowa mam prośbę, w punkcie 7 
„Ochrona środowiska - termomodernizacja budynków użyteczności publicznej” na 
początku kadencji wnosiłam o sprawdzenie stanu budynku przedszkola publicznego 
w Żabowie, tam pracownicy zostali wysłani, najprawdopodobniej kosztorysowane 
są te prace i chciałabym, żeby ten budynek, który jest ma zalane piwnice, jest tam 
kwestia dachu i podpiwniczenia, więc żeby też można było uwzględnić go, nie 
wiem, czy to wszystko uda się w ciągu jednej kadencji, ale, żeby również mieć na 
uwadze budynek użyteczności publicznej, jakim jest przedszkole publiczne 
w Żabowie. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Muszę się odnieść do tego sprzątania 
miasta, a przede wszystkim, żeby mieszkańcy wiedzieli jak to jest. Nie uda się tego 
problemu rozwiązać, a powiem, dlaczego. Przede wszystkim, dlatego że nie jesteśmy 
właścicielami większości dróg jako Gmina i jest podział, są drogi powiatowe, gminne 
i dzisiaj mamy również drogę wojewódzką. Ten problem myślę, że dostrzegamy go 
ostatnio, że jest faktycznie brudno, sama zwróciłam na to uwagę i też to widzę, bo 
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chodzę, jeżdżę i to widzę. Razem ze służbami zadziałaliśmy, ponieważ wiemy, że 
dzisiaj właścicielem „starej trójki” jest już Zarząd Dróg Wojewódzkich i te chodniki 
nie są sprzątane. Mieliśmy problem, jeśli chodzi o odśnieżanie, wiemy jak to 
wygląda, dzisiaj dwie ustawy sobie trochę zaprzeczają i też jest problem, kto ma te 
chodniki odśnieżać, okazuje się, że właściciele tych nieruchomości, których 
nieruchomości przylegają do chodników. Takie wyjaśnienia na naszej stronie Urzędu 
też podaliśmy, bo mieszkańcy przychodzą do Burmistrza i oczywiście (ja nie mam 
o to pretensji), bo ja to rozumiem, że mieszkańcy nie muszą wiedzieć czy dana droga 
jest starostwa, czy dana droga jest gminna, czy dana droga jest wojewódzka. 
W związku z tym, że tak jest, nie możemy dzisiaj sprzątać samego centrum miasta, 
czyli tych chodników, które są położone przy starej drodze trójce, ponieważ należy 
to do Zarządu Dróg Wojewódzkich. Wystąpiliśmy już z pismem, wiemy też 
wstępnie po rozmowach moich służb, że są w trakcie wyłaniania firmy, która 
miałaby się tym zająć, dlatego dzisiaj to wygląda tak, jak wygląda. To są ulice 
główne z boku mamy też ulice powiatowe, które też nie są zawsze tak czyste, jak 
powinny być i tak to też wygląda u nas. To też nie jest tak, że uda się podzielić. 
W związku z tymi własnościami nie uda się tego tak podzielić i zawsze będzie to tak 
wyglądało, bo kiedy my posprzątamy swoją ulicę w tym samym momencie nie 
dokona tego powiat, czy nie dokona tego Zarząd Dróg Wojewódzkich to tak będzie 
to wyglądało, że w tym dniu będzie tu czysto, a za chwilę będzie brudno gdzie 
indziej, ale mieszkańcy patrzą na całość. Nie jest to dzisiaj dla nas proste, żeby to 
rozwiązać. Próbowaliśmy rozmawiać o wspólnym zleceniu usług, ale jest to dzisiaj 
też niemożliwe, bo każdy ma różne środki, jedni maja umowy zlecone, już 
podpisane, my musimy dzisiaj też wyłaniać i próbowaliśmy tego, nie udaje się. 
W związku z tym podjęłam decyzję, żeby mieć osoby, które takim sprzątaniem się 
zajmują i wiem, że efekty tego Państwo i mieszkańcy również widzieli, że tak jest, ale 
niestety nie uda się tego problemu tak rozwiązać, ja też bym chciała i byłoby 
najlepiej, gdyby to było podzielone tak rejonami, żeby to tak rozwiązać, żeby jednak 
tą czystość było widać. W związku z tym, że są różni właściciele to tej czystości 
widać nie będzie i myślę, że długo. Dzisiaj nie znajdujemy sposobu na to, żeby ten 
problem rozwiązać skutecznie, żeby to miasto było czyste. Staramy się siebie 
nawzajem pilnować, czyli sobie zwracamy uwagę, jedne służby drugim, pewnie 
śmiesznie to brzmi, ale tak to jest i trochę to pilnowanie też niekoniecznie zdaje 
egzamin, ponieważ jak słyszę, to zlecenie obejmuje np. raz w miesiącu danej ulicy, a 
wszystko związane jest ze środkami finansowymi, które posiadamy. Chciałabym, 
żeby mieszkańcy to wiedzieli, że dzisiaj centrum miasta nie sprząta tego Gmina 
Pyrzyce i tak to wygląda, ja i tak pomimo wszystko, wiedząc, że wysyłałam 
pracowników, wiedząc, że to nie są nasze tereny, żeby posprzątali, żeby posypali 
piach pomimo tego, że wiem, że tak nie powinno być, ale nie mogę tego robić cały 
czas i kogoś wyręczać, ale też reagowaliśmy w takich sytuacjach, dlatego tak to 
dzisiaj wygląda. Myślę, że długo tego tematu nie rozwiążemy, a przede wszystkim 
związane to jest (jeszcze raz podkreślam) ze środkami finansowymi, jakie wszyscy 
posiadamy. 
Wracają też do tego terenu strefy, odbyłam ostatnio spotkanie z nowym dyrektorem 
Agencji Nieruchomości Rolnych wraz z Panem Przewodniczącym, byliśmy u Pana 
Dyrektora, rozmawialiśmy o potrzebach, które Gmina Pyrzyce widzi, dotyczące 
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właśnie też rozwoju i też tych terenów. Wystąpiłam z wnioskiem o przekazanie nam 
nieodpłatnie tych terenów w celu tego rozwoju, ale zgodnie z ustawą, zgodnie 
z przyjętym planem wiemy dzisiaj, że nie jest to możliwe. Agencja jak najbardziej 
dalej podtrzymuje to, że są otwarci, że jeżeli podejmujemy działania w kierunku 
tym, żeby tam właśnie takie tereny one są wskazane, żeby takie miejsca były dla 
przedsiębiorców, żebyśmy mogli je proponować w przypadku, kiedy pojawi się ktoś 
chętny do tego, żeby zainwestować na terenie naszej gminy, jak najbardziej Agencja 
jest otwarta i otwarta na współpracę w tym kierunku. Ten temat bardzo szczegółowo 
omówiliśmy, jak również wskazałam więcej takich terenów, które chcielibyśmy jako 
Gmina przejąć, jeżeli będą miała już odpowiedź, nie chciałabym dzisiaj jeszcze 
mówić, bo nie mamy ostatecznej odpowiedzi, ale myślę, że jeżeli Agencja przychyli 
się pozytywnie, a wszystko wskazuje na to, że raczej tak, to też będą to miejsca dla 
nas znaczące i też wskazujące na przyszłość i rozwój naszej Gminy. Dlatego bardzo 
się cieszę, że ta współpraca jest i na przykładzie budynku w Obojnie, który 
wyremontowaliśmy widzimy, że takie możliwości przejęcia są tylko trzeba o to 
zabiegać, trzeba korzystać. Staram się to robić, wskazywać, przeglądać stare 
dokumenty, które mamy, bo mamy przyjęty taki plan, który jest starym 
dokumentem, bo jest z 2005 r. i tak naprawdę mało kto wie (oprócz tych osób, które 
nad nim pracowały) z mieszkańców myślę, że i z Państwa, że taki dokument mamy 
i on pozwala nam na to i tym osobom (bo tam są też tereny prywatne), jeżeli 
podejmiemy działania jako Gmina na to, żeby te tereny zostały wykorzystane 
właśnie pod kątem inwestycyjnym. 
 

Wszedł Radny Dariusz Jagiełło godz. 14:30; 
Stan Radnych na sali - 14; 

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia „Głównych kierunków działania Burmistrza Pyrzyc na lata 
2016 – 2018” (Druk Nr 187/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVII/165/16 stanowi załącznik Nr 22 do protokołu. 

 
Do punktu 10 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych 
komisji rady na 2016 rok (Druk Nr 189/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 23 do protokołu.  
 
Plany pracy stałych komisji Rady: 

1) K. Rewizyjnej – plan pracy stanowi załącznik Nr 24 do protokołu, 
2) K. Budżetu i Rolnictwa – plan pracy stanowi załącznik Nr 25 do protokołu, 
3) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – plan pracy stanowi 

załącznik Nr 26 do protokołu, 
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Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji rady na 2016 rok (Druk Nr 
189/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVII/166/16 stanowi załącznik Nr 27 do protokołu. 

 
Do punktu 11 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania 
Problemów Społecznych Gminy Pyrzyce na lata 2016 – 2020 (Druk Nr 
182/16). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 28 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych jest dokumentem strategicznym w obszarze pomocy społecznej, 
wyznacza kierunki działania na lata 2016 – 2020 w celu zminimalizowania skutków 
ubóstwa i współpracy w tym zakresie, również instytucji działających wspólnie 
z Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Pyrzycach, jak również jest dokumentem 
niezbędnym do tego, żeby pozyskiwać środki właśnie w obszarze pomocy 
społecznej, które też w nowym okresie programowania są na ten obszar 
przewidziane. Temat był szczegółowo omawiany przez Komisję Edukacji, jeżeli są 
pytania to bardzo proszę. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik Nr 
29 do protokołu, 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 
Pyrzyce na lata 2016 – 2020 (Druk Nr 182/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVII/167/16 stanowi załącznik Nr 30 do protokołu. 

 
Do punktu 12 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Wspierania Rodziny na terenie Gminy Pyrzyce na lata 2016 – 2018 
(Druk Nr 180/16). 
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Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 31 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwalenie Gminnego Programu 
Wspierania Rodziny wynika z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 
zastępczej, taki program powinien zostać przyjęty. Zostały tu wyznaczone kierunki 
jak ma wyglądać wspieranie rodzin. Jeżeli Państwo macie pytania to bardzo proszę. 
Temat również był omawiany przez Komisję Edukacji. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik Nr 
32 do protokołu, 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na terenie Gminy 
Pyrzyce na lata 2016 – 2018 (Druk Nr 180/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVII/168/16 stanowi załącznik Nr 33 do protokołu. 

 
Do punktu 13 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego programu 
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych dla Gminy 
Pyrzyce na rok 2016” (Druk Nr 181/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 34 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Jak Państwo wiecie gminny program 
przyjmowany jest rok rocznie, wskazywane są tutaj kierunki działania w tym 
obszarze. W innym programie jest wydatkowanie środków zleconych, o które 
ubiegają się również stowarzyszenia, czyli wszelkich programów na rzecz 
zapobiegania temu problemowi alkoholowemu. Jak również w tym programie, jako 
taka nowość, może już nie do końca nowość, ale jakby dalej jest Młodzieżowy Klub, 
który został otwarty w 2015 r., on już funkcjonuje przez ponad 3 miesiące i tutaj też 
jest wskazane finansowanie tego klubu, są wskazane jego działania. Ja tylko dodam, 
będziemy rozszerzać działalność tego klubu i będzie też funkcjonował w świetlicy 
środowiskowej w Obojnie, która została utworzona dla młodzieży w tego obszaru 
miasta. Także jeżeli tutaj Państwo macie pytania to bardzo proszę. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik Nr 
35 do protokołu, 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
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Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przyjęcia „Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych dla Gminy Pyrzyce na rok 2016” (Druk Nr 181/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVII/169/15 stanowi załącznik Nr 36 do protokołu. 

 
Do punktu 14 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przedłużenia umów dzierżawy 
i najmu nieruchomości stanowiących własność Gminy Pyrzyce (Druk 
Nr 183/16). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 37 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Myślę, że uchwała, która praktycznie 
pojawia się na każdej z sesji, bo dotychczasowi najemcy, dzierżawcy występują 
o przedłużenie swoich umówi i tutaj wskazujemy Państwu również kolejne osoby, 
które wystąpiły o przedłużenie umów najmu, dzierżawy na kolejne 3 lata. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 38 do 
protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przedłużenia umów dzierżawy i najmu nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Pyrzyce (Druk Nr 183/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVII/170/15 stanowi załącznik Nr 39 do protokołu. 

 
Do punktu 15 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie na 
okres 3 lat umowy najmu lokalu o pow. 12m2, znajdującego się 
w budynku Ośrodka Sportu i Rekreacji przy ul. Sportowej 5 
w Pyrzycach z przeznaczeniem na umieszczenie i użytkowanie 
urządzeń telekomunikacyjnych (Druk Nr 184/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 40 do protokołu.  
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Z-ca Burmistrza Pyrzyc – Robert Betyna – Jest to niewielkie pomieszczenie, tak jak 
wskazane w tytule, przeznaczone na urządzenia telekomunikacyjne, jest to 
przedłużenie umowy. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 41 do 
protokołu. 

 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Myślę, że trochę popełniłam takie faux 
pas, bo dzisiaj przedstawiałam nowego Radcę prawnego, naszą nową kancelarię, 
a nie przedstawiłam Dyrektora Ośrodka Sportu i Rekreacji Panią Joannę Woźniak, 
która od 1 stycznia pełni tą funkcję, także bardzo serdecznie witamy Panią Joannę 
i jeżeli Państwo będą mieli pytania to Pani Joanna bardzo chętnie odpowie, jakie ma 
plany i jak widzi funkcjonowanie OSiR-u. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Myślę, że Panią Joannę to akurat każdy z nas 
zna, ponieważ odebrał z jej rąk zaświadczenie o wyborze na radnego, wtedy w innej 
funkcji, teraz w funkcji dyrektora Ośrodka. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie na okres 3 lat umowy najmu lokalu 
o pow. 12m2, znajdującego się w budynku Ośrodka Sportu i Rekreacji przy ul. 
Sportowej 5 w Pyrzycach z przeznaczeniem na umieszczenie i użytkowanie 
urządzeń telekomunikacyjnych (Druk Nr 184/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVII/171/15 stanowi załącznik Nr 42 do protokołu. 

 
Do punktu 16 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Ośrodkowi Sportu 
i Rekreacji w Pyrzycach (Druk Nr 190/16). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 43 do protokołu.  
 
Z-ca Burmistrza Pyrzyc – Robert Betyna – Pani Dyrektor pochyliła się nad 
istniejącym statutem i okazało się, że jest tam wiele spraw nieaktualnych. Statut, 
który dzisiaj Państwu zaproponowano to tak naprawdę aktualizacja danych tych, 
które są już nieaktualne, podam jako przykład, informacja dotycząca samej siedziby 
jednostki, która powinna już dawno być zmieniona, nie została zmieniona, a tutaj 
w tym statucie jest to uregulowane. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Chodzi m.in. o adres, że w statucie był jeszcze 
adres z ul. Sportowej. 



 23 

Opinie stałych komisji Rady: 
1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 44 do protokołu, 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 45 do protokołu. 
 
Radny Jerzy Wroński – Korzystając z obecności pani Dyrektor bardzo bym prosił, 
żeby Pani Dyrektor podzieliła się z Radą swoimi pomysłami, jak Pani dalej to widzi, 
żeby ten nasz słynny OSiR się rozwijał. 
 
Dyrektor OSiR-u – Joanna Woźniak – Planów mam bardzo dużo, które chciałbym 
spełnić, to jest moje marzenie, żeby nasz Ośrodek Sportu i Rekreacji, jak też 
i wszystkie obiekty były zadbane, żeby wszyscy mieszkańcy byli zadowoleni i mogli 
z niego korzystać, natomiast nic się nie zrobi, jeśli nie ma się środków. Chciałbym 
pozyskać środki zewnętrzne, jeżeli będzie taka możliwość, będą ogłoszenia 
konkursowe i myślę, że przy wsparciu i pozytywnej opinii Państwa, zaproponowane 
projekty uzyskają pozytywną opinię. Można byłoby mówić na ten temat, co bym 
chciała zrobić i jakie są moje marzenia, ale myślę, że to chyba nie na dzień dzisiejszy 
i w chwili obecnej. Chciałabym rozbudować halę, chciałabym, aby dzieci miały 
większe szanse niż my, korzystania z hali, przede wszystkim to, żeby mogły 
w sobotę korzystać z obiektu, bo takie słuchy i prośby są. Jestem przychylna, żeby 
funkcjonował ośrodek w sobotę, pracownicy są również chętni, żeby pracować, 
można wszystko poukładać odpowiednio. Wszelkiego rodzaju turnieje dla 
młodzieży, dla dzieci, dla osób dorosłych., ściankę wspinaczkową chciałbym 
stworzyć, natomiast na to są też potrzebne dodatkowe środki. Chciałbym 
reaktywować i odnowić stadion, ale to są potrzebne bardzo duże pieniądze, jak 
Państwo zdajecie sobie sprawę. Myślę, że jest duża przychylność stowarzyszeń, które 
prężnie działają na naszym lokalnym rynku, są chętne do współdziałania, trenerzy 
również, można się przejść i zobaczyć, zresztą Państwo wiecie, jak funkcjonuje 
Ośrodek i od godzin porannych po późny wieczór, po godzinę 22:00 i myślę, że 
latem tak samo będzie funkcjonował również  stadion. 
 
Radny Jerzy Wroński – panie Przewodniczący, proszę nie ograniczać wypowiedzi 
Pani Dyrektor, może chciałabym powiedzieć coś więcej. W związku z powyższym 
Pani Dyrektor, bardzo bym prosił, żeby Pani zdradziła, w jaki sposób chce Pani 
pozyskać z zewnątrz pieniądze? 
 
Dyrektor OSiR-u – Joanna Woźniak – Możliwości jest wiele, mianowicie można 
środki pozyskać z Ministerstwa Sportu, jeżeli będą ogłoszone konkursy. Środki 
można również pozyskać z Urzędu Marszałkowskiego, nie zawsze może to być 
Ośrodek Sportu i Rekreacji, mogą to być stowarzyszenia. Ja zawsze jestem do 
dyspozycji każdego Prezesa z danego stowarzyszenia i moim doświadczeniem mogę 
pomóc przy aplikowaniu o dane środki. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Ja nie ograniczam, ale myślę, że na takie 
pytania i dyskusje zawsze jest czas na komisjach, do czego zapraszam, żeby robić. 
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Pani Dyrektor była na Komisji Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych, 
dlatego zapraszam. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie nadania Statutu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Pyrzycach (Druk Nr 
190/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVII/172/15 stanowi załącznik Nr 46 do protokołu. 
 

Wyszła Radna Magdalena Wodzińska  godz. 14:50; 
Stan Radnych na sali - 13; 

Do punktu 17 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie powołania składów osobowych 
stałych komisji rady (Druk Nr 191/16). 
 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 47 do protokołu.  
 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Tak jak wspomniałem jest to związane 
z reorganizacją stałych komisji, wpłynęły 3 wnioski do przewodniczącego od: 
- Pana Radnego Wojciecha Łubiarza – wniosek stanowi załącznik Nr 48 do 
protokołu; 
- Pana Radnego Mirosława Wyrodka – wniosek stanowi załącznik Nr 49 do 
protokołu; 
- Pana Radnego Jerzego Wrońskiego – wniosek stanowi załącznik Nr 50 do 
protokołu, 
którzy zadeklarowali chęć pracy w Komisji Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw 
Społecznych. Uchwała aktualizuje składy komisji Rady i Komisji Edukacji, 
Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych będzie liczyła teraz 9 osób w składzie: 

1) Edward Gola 
2) Dariusz Jagiełło 
3) Waldemar Lemiesz 
4) Łukasz Michalski 
5) Krystyna Wilman 
6) Magdalena Wodzińska 
7) Wojciech Łubiarz 
8) Jerzy Wroński 
9) Mirosław Wyrodek. 

 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie powołania składów osobowych stałych komisji rady (Druk Nr 191/16). 
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Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 10, przeciw - 0, wstrzymało się - 3; 
Uchwała Nr XVII/173/15 stanowi załącznik Nr 51 do protokołu. 

 
Do punktu 18 porządku 
 Odpowiedzi Burmistrza na zgłoszone zapytania. 

Weszła Radna Magdalena Wodzińska godz. 14:53; 
Stan Radnych na sali - 14; 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Zapytanie było jedno – finansowanie 
mediów i jakie kwoty. Panie Radny, chciałabym, żeby Pan mi wyjaśnił, co znaczy 
finansowanie mediów, bo takie zadania własnego jako Gmina nie posiadamy. Nie 
finansujemy mediów, także nie wiem, co Pan ma na myśli w związku z tym 
pytaniem, ja Panu bardzo chętnie odpowiem tylko my nie finansujemy mediów. 
 

Radny Jerzy Wroński – Chodzi mi, czy jako Gmina finansujemy jakieś media? 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – My nie finansujemy mediów. 
 

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 

Do punktu 18 porządku 
 Wolne wnioski. 
 

Radna Małgorzata Piotrowska – Chciałbym złożyć oświadczenie, które mówi, że 
z dniem 28 stycznia 2016r. zmienia skład osobowy Klub Radnych „Pracujmy Razem” 
przy Radzie Miejskiej w Pyrzycach. Do klubu dołączyła Pani Iwona Ksel, a więc 
w składzie jest: 

1) Małgorzata Piotrowska – przewodnicząca 
2) Paweł Chyt  
3) Edward Gola  
4) Roksana Herman 
5) Iwona Ksel 
6) Mariusz Majak  
7) Krystyna Wilman 
8) Jan Wojtasik. 

 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Witamy Panią Radną w Klubie i liczymy na 
owocną współpracę. 
 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poinformuję o pismach, które wpłynęły do 
biura rady: 
- wniosek Pani Radnej Iwony Ksel, która złożyła oświadczenie o wstąpieniu do 
Klubu Radnych – pismo stanowi załącznik Nr 52 do protokołu.  
- Uchwała Nr XXV.62.2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Szczecinie w sprawie wydania opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu 
Gminy Pyrzyce –uchwała stanowi załącznik Nr 53 do protokołu.  
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- Informacja Burmistrza Pyrzyc, gdzie przesyła nam zmienione sprawozdanie 
z wysokości wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w 2015 r. w szkołach prowadzonych przez Gminę Pyrzyce – informacja 
stanowi załącznik Nr 54, korekta do informacji stanowi załącznik Nr 55 do 
protokołu. 
- Odczytał pismo od Przewodniczącego Rady Miejskiej w Goleniowie podpisane 
również przez Pana Burmistrza Roberta Krupowicza, które stanowi załącznik Nr 56 
do protokołu. W załączeniu jest uchwala i uzasadnienie, tutaj chodzi o planowane 
przez nowy Rząd (przynajmniej to są takie, nie wiem czy do końca, potwierdzone 
informacje) o utworzeniu województwa środkowopomorskiego kosztem części 
województwa zachodniopomorskiego. Państwo macie te informacje na swoich 
skrzynkach emaliowych, jeżeli będziecie taką uchwałę podjąć to bardzo proszę 
o jakąś inicjatywę. 
- Odpowiedzi na zapytanie Pana Radnego Jerzego Wrońskiego, stanowi załącznik Nr 
57 do protokołu. 
- Prośba mieszkańca Letnina o posadowienie lamp na odcinku drogi w kierunku 
Letnin – Brzesko, która stanowi załącznik Nr 58 do protokołu. Ta informacja zostanie 
przekazana do Pani Burmistrz. 
 Jeszcze jest temat organizacyjny w związku z okresem świątecznym, 
w którym wypadłaby nasza sesja marcowa, proponuję, żeby odbyła się ona 17 marca 
przed świętami, żeby komisje nie wypadały w wielkim tygodniu. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie propozycję zmiany 
terminu obrad sesji rady Miejskiej na dzień 17 marca 2016 r. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Termin sesji ustalono na dzień 17 marca 2016r. 
 
Radny Jerzy Wroński – Pan Przewodniczący prawie wywołał mnie do tablicy 
w związku z odpowiedziami na moje zapytania. Pani Burmistrz, na jedno zapytanie 
dostałem odpowiedź, na drugie zapytanie wysyła mi Pani pisemko odnośnie tego 
zapytania dotyczącego delegacji Pani Burmistrz, Pani Sekretarz i Pani Skarbnik. 
W tym piśmie powołuje się Pani na podstawy prawne, ale również takie ostatnie 
zdanie zacytuję: „Mając na uwadze powyższe, proszę o złożenie wniosku w trybie 
dostępu do informacji publicznej ze szczegółowym uwzględnieniem zakresu 
i celowości złożonej informacji oraz ich wykorzystania.” Pani Burmistrz, mając przed 
sobą ustawę o dostępie do informacji publicznej, bardzo bym prosił Panie Mecenasie, 
żeby Pan odczytał artykuł 2 pkt 1 i pkt 2. 
 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Myślę, że może Pan odczytać, nie ma 
problemu. 
 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Chciałabym, żeby Pan Radny, bo nie 
można tak mówić, żeby Pan przeczytał treść artykułu tylko trzeba wyjaśnić, dlaczego 
Pan dostał taką odpowiedź. Pan dostał taką odpowiedź, ponieważ pan dostał ją na 
zapytanie, czego Pan żąda. Żąda Pan rachunków, żąda Pan takich rachunków, na 
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które Pan musi wystąpić zgodnie z zapytaniem o informację publiczną i niech się 
Pan zdecyduje tak naprawdę, czego Pan żąda. Niech Pan przeczyta całe pismo, a nie 
czyta Pan jedno zdanie wyrwane z kontekstu. 

Radny Jerzy Wroński – Pani Burmistrz, uważam, że powinniśmy skończyć tą 
dyskusję, ponieważ w ustawie o dostępie do informacji publicznej w tym paragrafie 
jest napisane „ 1. Każdemu przysługuje, z zastrzeżeniem art. 5, prawo dostępu do 
informacji publicznej, zwane dalej "prawem do informacji publicznej". 2. Od osoby 
wykonującej prawo do informacji publicznej nie wolno żądać wykazania interesu 
prawnego lub faktycznego.” Pani Burmistrz, pani mi w piśmie napisała, do jakich 
celów, a niezgodnie z ustawą Pani zadaje mi pytanie. 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Podtrzymuję to, co napisałam. Jeszcze raz 
proszę, żeby Pan przedstawiając temat, przedstawił go w całości, czyli to, o co Pan 
wystąpił, jaką Pan dostał odpowiedź, a nie dalej wyrwane z kontekstu artykuły 
i zdania. 

Radny Jerzy Wroński – Pani Burmistrz informuje mnie w tym piśmie tylko, że jest 
prowadzony rejestr delegacji. Ja Panią prosiłem o udostępnieni mi wglądu do 
delegacji. 
 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – I taką Pan otrzymał odpowiedź, Pan musi 
wrócić do zapytania, które Pan zadał i proszę zdecydować się, czego Pan oczekuje. 
 

Radny Jerzy Wroński – Skończyłem dyskusje Pani Burmistrz. 
 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Jak Pan ja rozpoczyna to powinien Pan też 
poczekać na odpowiedź, którą Pan uzyska od strony, od której Pan żąda tej 
odpowiedzi, ale jak Pan skończył ja również skończyłam i podtrzymuję to pismo i to 
stwierdzenie, które Pan w tym piśmie otrzymał. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Wobec tego Panie Radny ja proponuję może 
przelać na papier i w formie pisma przekazać Pani Burmistrz swoje wątpliwości. 
 

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 

Do punktu 19 porządku 
 Zamknięcie obrad XVII Sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – W związku z wyczerpaniem porządku obrad 
zamykam obrady XVII sesji Rady Miejskiej.  
 
Protokołowała  
Anna Piotrowska 
                                                                                                 Przewodniczący Rady  
 

                                                                                                          Paweł Chyt 


